

Press release

Elaia raises over €60m for the 1st close of their third generation deep tech seed fund

In partnership with Université PSL and other leading research institutions across Europe, this new fund will focus on deep tech pre-seed and seed investments across the future of computing, industry and life science.

(PARIS, FRANCE March 14, 2024) Elaia, the leading European tech and deep tech venture capital fund, announced the €60 million first close of their third generation of deep tech seed fund (DTS3). This first close reflects over the halfway point of the €120 million fund, which will invest in about forty B2B startups at the pre-seed and seed stage across Europe that are operating at the bleeding-edge of deep tech innovation. Built on the success of our first two generations of deep tech seed funds - PSL Innovation Fund in partnership with Université PSL and Elaia Alpha II Fund, in partnership with INRIA - DTS3 will be developed in partnership with leading European research institutions.

Backing science-driven technology is at the core of Elaia's DNA and the new fund will leverage a continued collaboration with Université PSL University, with direct access to its ecosystem, and to multiple research teams of internationally recognized scientific excellence. With over twenty years of experience investing across Europe, this new deep tech fund reflects a continued commitment to supporting the next generation of tech-intensive European champions. As Elaia continues to imagine the key opportunities and challenges of the next century, this new fund will be dedicated to three sectors we see as key to the future of European tech and deep tech: **the future of computing, the future of industry, and the future of life science.**

These sectors were chosen for their transformative potential, where new technology and European innovation could offer the greatest impact. Investments in the future of computing will focus on innovations in generative AI, novel AI, cloud infrastructure, and cybersecurity. The future of industry will look to cutting-edge technologies in energy, ClimateTech and advanced/new materials while the future of life science includes the next generation of biotechnology, AI-driven chemistry and biology.

Anne-Sophie Carrese, Elaia Managing Partner: *"This third generation of deep tech seed fund is the result of continued trust from our existing investors, many of whom have decided to build upon our existing relationship by continuing their support via this latest fund. We already have a proven track record in both investing and exciting deep tech companies such as Mablink (acquired by Ely Lilly), Aqemia or Alice&Bob. We believe that deep tech is driven by research*



innovation and we are proud to continue our partnerships built with the leading academic and research institutions across Europe in this next fund. Our team has already identified our first three startups to join the Elaiia DTS3 portfolio, and we look forward to continuing our search across Europe for founders innovating for the future of deep tech.”

Xavier Lazarus, Co-Founder and Managing Partner at Elaiia: *“It has become increasingly evident these past few years that Europe is emerging as a global contender for deep tech innovation. We must continue to support the European researchers, innovators and scientists that are imagining the future of technology for our next generation. Life science, industry and computing are in the midst of an important evolution and we are excited to invest in the founders shaping their futures through DTS3.”*

Cédric Denis-Rémis, Vice-President for Development: *“Université PSL University is delighted and proud to announce its continuing collaboration with Elaiia Partners ; the new fund will build on the success of the PSL Innovation Fund, with increased ambition and resources. It will bring to PSL startups direct access to a deeptech venture team with the highest level of expertise, and support the development of new champions in the wake of Aqemia, Alice & Bob and others.”*

About Elaiia

Elaiia is a European top-tier VC firm with a strong tech DNA. We back tech disruptors with global ambition from early stage to growth development. For the past 20 years, our commitment has been to deliver high performance with values.

We are proud to have been an active partner in over 100 startups including success stories such as Criteo (Nasdaq), Orchestra Networks (acquired by Tibco), Volterra (acquired by F5), Mirakl (valued \$3.5B in Series E), Shift Technology (valued \$1B+ in Series D), Mablink Bioscience (acquired by Eli Lilly), Aqemia and Alice&Bob.

Learn more <https://www.elaia.com> • [@Elaiia_Partners](#)

About Université PSL

Located in the heart of Paris, Université PSL inspires dialog among and between all areas of knowledge, innovation, and creativity. Ranked among the world’s top 50 universities, it draws directly from research to train researchers, artists, engineers, entrepreneurs, and managers who are aware of their social responsibility, both individual and collective.

Press Contacts

Elaiia



Louisa Mesnard, CMO
lmesnard@elaia.com

Université PSL

Laëtitia Bréchemier
lbrechemier@madamemonsieur.agency
06 23 61 22 67

Laurène Martin
lmartin@madamemonsieur.agency
07 85 69 93 82

Communiqué de presse

Elaia lève plus de 60 millions d'euros pour le premier closing de sa troisième génération de fonds d'amorçage deep tech.

En partenariat avec l'Université PSL et d'autres institutions de recherche de premier plan à travers l'Europe, ce nouveau fonds se concentrera sur les investissements de pré-amorçage et d'amorçage dans le futur de l'informatique, de l'industrie et des sciences de la vie.

(PARIS, FRANCE 14 mars 2024) Elaia, le principal fonds de capital-risque européen spécialisé dans la tech et la deep tech, a annoncé le premier closing de 60 millions d'euros de sa troisième génération de fonds d'amorçage deep tech (DTS3). Ce premier closing correspond à la moitié du fonds de 120 millions d'euros, qui investira dans une quarantaine de startups B2B en phase de pré-amorçage et d'amorçage à travers l'Europe, qui opèrent à la pointe de l'innovation dans le domaine de la deep tech. S'appuyant sur le succès de nos deux premières générations de fonds d'amorçage deep tech - PSL Innovation Fund en partenariat avec l'université PSL et Elaia Alpha II Fund, en partenariat avec l'INRIA - DTS3 sera développé en partenariat avec des institutions de recherche européennes de premier plan.

Soutenir les technologies fondées sur la science est au cœur de l'ADN d'Elaia et le nouveau fonds s'appuiera sur une collaboration continue avec l'Université PSL, avec un accès direct à son écosystème et à de multiples équipes de recherche dont l'excellence scientifique est internationalement reconnue. Avec plus de vingt ans d'expérience dans l'investissement à travers l'Europe, ce nouveau fonds deep tech reflète un engagement continu à soutenir la prochaine génération de champions européens à forte intensité technologique. Alors qu' Elaia continue d'imaginer les opportunités et les défis clés du siècle prochain, ce nouveau fonds sera dédié à trois secteurs que nous considérons comme essentiels pour l'avenir de la technologie européenne et de la deep tech : l'informatique, l'industrie et les sciences de la vie.

Ces secteurs ont été choisis pour leur potentiel de transformation, là où les nouvelles technologies et l'innovation européenne pourraient avoir le plus d'impact. Les investissements dans l'avenir de l'informatique se concentreront sur les innovations en matière d'IA générative, d'IA novatrice, d'infrastructure cloud et de cybersécurité. L'avenir de l'industrie s'intéressera aux technologies de pointe dans les domaines de l'énergie, de la ClimateTech et des nouveaux



matériaux, tandis que l'avenir des sciences de la vie comprendra la prochaine génération de biotechnologies, la chimie et la biologie pilotées par l'IA.

Anne-Sophie Carrese, Managing Partner d'Elaia : *"Cette troisième génération de fonds d'amorçage deep tech est le résultat de la confiance continue de nos investisseurs existants, dont beaucoup ont choisi de renforcer notre relation en décidant à nouveau de nous soutenir par l'intermédiaire de ce nouveau fonds. Nous avons déjà fait nos preuves en matière d'investissement et de sortie d'entreprises de deep tech telles que Mablink (rachetée par Ely Lilly), Aqemia ou Alice&Bob. Nous sommes convaincus que la deep tech est portée par l'innovation en matière de recherche et nous sommes fiers de poursuivre nos partenariats avec les principales institutions académiques et de recherche à travers l'Europe dans le cadre de ce nouveau fonds. Notre équipe a déjà identifié les trois premières startups qui rejoindront le portefeuille d'Elaia DTS3, et nous sommes impatients de poursuivre notre soutien à des fondateurs qui innovent pour l'avenir des technologies deep tech à travers l'Europe."*

Xavier Lazarus, cofondateur et Managing Partner d'Elaia : *"Ces dernières années, il est apparu de plus en plus évident que l'Europe est en train de devenir un concurrent mondial en matière d'innovation dans la deep tech. Nous devons continuer à soutenir les chercheurs, les innovateurs et les scientifiques européens qui imaginent l'avenir de la technologie pour la prochaine génération. Les sciences de la vie, l'industrie et l'informatique sont au cœur d'une évolution importante et nous sommes ravis d'accompagner les fondateurs qui façonnent leur avenir par l'intermédiaire de DTS3".*

Cédric Denis-Rémis, Vice-Président du Développement : *"L'Université PSL est ravie et fière d'annoncer la poursuite de sa collaboration avec Elaia Partners ; le nouveau fonds s'appuiera sur le succès du Fonds d'Innovation PSL, avec des ambitions et des ressources accrues. Il offrira aux startups de PSL un accès direct à une équipe d'investissement en deeptech dotée du plus haut niveau d'expertise, et soutiendra le développement de nouveaux champions dans le sillage d'Aqemia, Alice & Bob et d'autres..."*

À propos d'Elaia

Elaia est une société de capital-risque européenne de premier plan avec un fort ADN technologique. Nous soutenons les entreprises technologiques qui ont une ambition mondiale, de la phase de démarrage à la phase de croissance. Au cours des 20 dernières années, notre engagement a été de fournir des performances élevées avec des valeurs.

Nous sommes fiers d'avoir été un partenaire actif de plus de 100 startups, dont des succès tels que Criteo (Nasdaq), Orchestra Networks (acquis par Tibco), Volterra (acquis par F5), Mirakl (évalué à 3,5 milliards de dollars en série E), Shift Technology (évalué à plus d'un milliard de dollars en série D), Mablink Bioscience (acquis par Eli Lilly), Aqemia et Alice&Bob.

En savoir plus <https://www.elaia.com> - @Elaia_Partners

À propos de l'Université PSL

Située au cœur de Paris, l'Université PSL favorise le dialogue entre toutes les sphères de la connaissance, de l'innovation et de la créativité. Classée parmi les 50 meilleures universités au monde, elle s'inspire directement de la recherche pour former des chercheurs, des artistes, des ingénieurs, des entrepreneurs et des cadres conscients de leur responsabilité sociale, individuelle et collective.

Contacts Presse**Elaia**

Louisa Mesnard, CMO

lmesnard@elaia.com

L'Université PSL

Laëtitia Bréchemier

lbrechemier@madamemonsieur.agency

+33 6 23 61 22 67

Laurène Martin

lmartin@madamemonsieur.agency

+33 7 85 69 93 82